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Drodzy Mieszkańcy!

grudzień to zwykle miesiąc 
podsumowań. ale ja chciałbym 
dzisiaj, może trochę przekornie, 
podzielić się z Wami tym, co przy-
niesie nam przyszłość i to ta naj-
bliższa. Otóż już we wtorek, 10 
stycznia 2023 roku, startujemy 
z naborem do nowej edycji pro-
gramu gminnych dotacji do Oze. 
Chodzi o dotacje do zakupu m.in. 
pomp ciepła, fotowoltaiki, kotłów 
gazowych, solarów czy pieców na 
pellet. 

W momencie, gdy otrzymujecie 
ten numer naszego informatora, 
na stronie internetowej urzędu bę-
dzie już udostępniony regulamin 
naboru na 2023 rok. po doświad-
czeniach z roku 2022, wprowa-

dzamy kilka zmian, m.in. dopusz-
czamy możliwość skorzystania z 
dotacji dla domów w budowie, a 
jeśli ktoś chce zamontować foto-
woltaikę, to nie będzie już musiał 
likwidować nieekologicznego źró-
dła ogrzewania. podwyższamy 
również kwoty poszczególnych 
typów dotacji oraz ogólną pulę, 
która w 2023 roku będzie prze-
znaczona na realizację programu. 
W 2022 roku przeznaczyliśmy na 
ten cel 2,5 mln zł, w 2023 roku bę-
dzie to 4 mln zł. 

Sam sposób składania wnio-
sków, pozostaje bez zmian - 
przyjmowane będą w formie 
„papierowej”, w urzędzie gminy 
Bełchatów. Formularze do wy-
pełnienia znajdziecie w siedzibie 
urzędu, można je też pobrać na 
naszej stronie internetowej. 

z naborem startujemy o godz. 
7.30 we wtorek, 10 stycznia 2023 
roku. Termin wybraliśmy nieprzy-
padkowo. zależało mi na tym, 
żeby mieszkańcy mieli wystar-
czająco dużo czasu na przemy-
ślenie tego, czy już są gotowi do 
zmiany źródła ciepła lub montażu 
fotowoltaiki. Myślę, że świątecz-

ne spotkania będą dobrą okazją, 
żeby przedyskutować ten temat 
w rodzinnym gronie. na składa-
nie wniosków wybraliśmy tydzień 
już po świąteczno - noworocznej 
przerwie, ale jeszcze przed feria-
mi szkolnymi. Wydaje mi się, że 
dajemy wszystkim wystarczająco 
dużo czasu, żeby przygotować 
się do złożenia wniosku. dodam, 
że nie ma przeszkód, by w imieniu 
właściciela nieruchomości doku-
menty złożyła osoba upoważnio-
na. pierwszy nabór pokazał też, 
że wystawanie w długiej kolejce 
do złożenia wniosku było zupełnie 
niepotrzebne.  

Moim zdaniem jest też bardzo 
ważne to, że choć nabór na do-
tacje organizujemy w styczniu, to 
na zamówienie danego urządze-
nia i jego montaż oraz rozliczenie 
dofinansowania będziecie mieli 
przecież cały 2023 rok. 

drodzy Mieszkańcy! Życzę 
Wam, aby ten nadchodzący 2023 
rok był dla nas wszystkich okre-
sem, który będziemy jak najlepiej 
wspominać. niech będzie cza-
sem dobrych myśli, pięknych pro-
jektów i zrealizowanych marzeń. 
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na czterech liniach kursują już nowoczesne au-
tobusy, zakupione przez gminę Bełchatów wła-
śnie po to, by mieszkańcy mogli dostać się bez 
kłopotu do szkoły, lekarza, do urzędu czy na za-
kupy. 

- To nie do pomyślenia, by w XXi wieku tak 
wiele miejscowości na terenie naszej gminy było 
komunikacyjne wykluczonych i w efekcie by te 
osoby, które nie mają prawa jazdy czy samo-
chodu były pozbawione możliwości dostania się 
do Bełchatowa - mówi konrad koc, Wójt gminy 
Bełchatów. - dzięki naszym autobusom przedo-
stanie się do miasta nie będzie już problemem. 
zainteresowanie kursami wskazuje na to, że uru-
chomienie tych linii było dobrą decyzją. 

na razie autobusy kursują na czterech liniach 
(rozkłady znajdziecie na tronach 9-12). W stycz-
niu, gdy dojadą do nas kolejne zamówione pojaz-
dy, zostanie uruchomiona piąta linia, którą doce-
lowo chcemy podzielić na dwie, by skrócić trasy 
przejazdu. Bardzo prawdopodobne, że z czasem 
tak rozkłady, jak i trasy przejazdu będą korygo-
wane i dostosowywane do faktycznych potrzeb 
w konkretnych miejscowościach. 

- przejazdy są na razie bezpłatne - mówi konrad 
koc. - Będę starał się, żeby było tak jak najdłużej, 
ale mamy już sygnały, które mogą wskazywać na 
to, że z czasem przepisy prawa zmuszą nas do 
wprowadzenia biletów - zapowiada wójt.  

NASzE 
AUTOBUSY 
RUSzyły NA TRASy

Nasza
flota na razie składa się 
z dwóch elektrycznych au-
tobusów marki Pliea oraz z 
dwóch nowoczesnych, spa-
linowych pojazdów Navigo, 
wyprodukowanych w zakła- 
dach Otocar. W styczniu 
dojadą do nas  jeszcze dwa 
większe autobusy typu Uly-
sso. W 2023 roku będziemy 
rozważać zamówienie kolej-
nych pojazdów. 

ROzKłAdy JAzdy  zNAJdziecie NA STRONAch 9-12
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kolejne dwie gminne drogi mają 
gładką jak stół nawierzchnię i są 
bezpieczne tak dla kierowców, 
jak i dla pieszych. 

W Hucie przebudowany odci-
nek ma długość ponad 680 m. 
po obu stronach nowej jezdni 
powstały pobocza, zadbano też 
o odwodnienie i zjazdy do pose-
sji. z kolei w ramach inwestycji 
na drodze zwierzchów - dobie-
cin kolonia przebudowany zo-
stał odcinek ponad 900 m. Tam 
również pojawiły się obustronne 

pobocza, przebudowano zjazdy 
i powstał system odwodnienia 
drogi. na obu odcinkach pojawiło 
się również oznakowanie pozio-
me i pionowe, w tym białe pasy 
wyznaczające krawędź jezdni. 

- Obie drogi są bezpieczne i 
estetyczne. W podobnym stan-
dardzie zamierzamy teraz wyko-
nywać przebudowy na naszych 
gminnych drogach - mówi Wójt 
gminy Bełchatów, konrad koc. 

przebudowa obu dróg koszto-
wała w sumie niemal 3 mln zł. 

 dROgA pOwiATOwA 
łAwy - Józefów 

z NOwĄ NAwieRzchNiĄ 
Zakończyła się przebudowa drogi po-
wiatowej Adamów - Ławy, na odcinku 
między Józefowem a Ławami. Inwesty-
cja, realizowana przez Powiat Bełcha-
towski, w połowie została sfinansowana 
przez Gminę Bełchatów.
W ramach prac na liczącym 860 metrów 
odcinku pojawiła się nowa nawierzchnia, 
jezdnia miejscami została poszerzona, 
wykonano też pobocza i zjazdy, konser-
wacji został poddany system odwodnie-
nia. Całość kosztowała 1.597.075,96 zł. 

 - Będę zabiegał o to, by w kolejnych 
latach roboty zostały przeprowadzone 
na dalszym odcinku tej drogi, od Józefo-
wa w kierunku Adamowa - mówi Konrad 
Koc, Wójt Gminy Bełchatów. Jak dodaje, 
podobnej przebudowy wymaga jeszcze 
wiele innych odcinków dróg powiato-
wych, przebiegających przez teren Gmi-

ny Bełchatów. - Bardzo zależy mi, by 
wszystkie one w możliwie szybkim cza-
sie doczekały się przebudowy i będę 
działał w tym kierunku - deklaruje.

hUTA

kończymy kolejne  
projekty kanalizacyjne

Zakończyły się prace, związane z budo-
wą trzeciego etapu kanalizacji sanitarnej 
w Zdzieszulicach Górnych. W ramach tej 
inwestycji powstały 1.304 metry kolektora 
sanitarnego i 64 odgałęzienia sanitarne. 
Całość kosztowała nieco ponad 2 mln zł, 
przy czym 1,5 mln zł stanowiło dofinanso-
wanie z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych. Na ostatniej prostej są już tak-
że prace związane z budową kanalizacji 
sanitarnej w Ławach i kanalizacji desz-
czowej w Ludwikowie. 

dObieciN  KOlONiA

budujemy dla mieszkańców

łAwy - Józefów

zwieRzchów

hUTA
w przyszłym roku rozpocz-
ną się prace, związane z ka-
nalizacją całych poręb. pod-
pisana została już umowa na 

budowę kompleksowego systemu 
kanalizacji dla tej miejscowości w 
systemie „zaprojektuj i wybuduj”. 
Wykonawca będzie miał na zakoń-
czenie tego zadania 22 miesięce. 



 wSpólNie 
wygRAliśmy 

chOdNiK 
w dObRzelOwie 

Po raz trzeci z rzędu wywaliczyliśmy reali-
zację naszego projektu w ramach Budże-
tu Obywatelskiego Województwa Łódzkie-
go. Projekt budowy chodnika wzdłuż drogi 
wojewódzkiej 476 na odcinku od skrzyżo-
wania z drogą powiatową w Dobrzelowie 
aż do wyskości ul. Nowej, zdobył dokład-
nie 5.074 głosy. To liczba, która dała nam 
trzecie miejsce wśród zadań zgłoszonych 
w puli wojewódzkiej i pewną kwalifikację 
projektu z Dobrzelowa do realizacji. Prze-
targ na budowę chodnika w przyszłym 
roku będzie ogłaszał Zarząd Dróg Woje-
wódzkich w Łodzi.

- Chciałbym podziękować wszystkim, 
którzy głosowali na ten projekt. We wspól-
nym działaniu jest wielka siła i my po raz 
kolejny to udowodniliśmy - podkreśla wójt 
Konrad Koc. 

Gminna działka  
w mokraczu nie do poznania

Zakończyły się prace, związane z za-
gospodarowaniem działki gminnej w Mo-
kraczu. Powstał tam plac zabaw, siłow-
nia zewnętrzna oraz altana, ustawiono 
również ławki, kosze na śmieci etc.

Kończą się też prace, związane z zago-
spodarowaniem działki gminnej, położo-
nej na granicy Niedyszyny i Myszaków. 
Mieszkańcy będą tam mogli korzystać 
z boiska do piłki nożnej i siatkówki pla-

żowej, bieżni, powstanie też plac zabaw 
oraz siłownia zewnętrzna i altana. Inwe-
stycja w Mokraczu kosztowała 160 tys. 
zł, a zagospodarowanie działki gminnej 
w Myszakach to koszt 520 tys. zł. 

Obie inwestycje realizowane są ze 
wsparciem ze środków Urzędu Mar-
szałkowskiego w Łodzi. Mokracz zdobył 
grant w  ramach programu „Infrastruik-
tura Sołecka Plus”, a Myszaki uzyskały 
grant z pogramu „Infrastruktura Sporto-
wa Plus”.

inwestycje 5
budujemy dla mieszkańców

Gładka, wytrzymała, estetyczna, odporna 
na mróz - taka jest nowa nawierzchnia 
drogi betonowej, łączącej Niedyszynę z 
Wielopolem. To pierwszy odcinek, który 
powstał z wykorzystaniem betonu, wypro-
dukowanego w naszym samorządowym  
węźle.. 

- Podczas budowy tej pierwszej drogi 
uczyliśmy się na własnych błędach - przy-
znaje wójt Konrad Koc. - Jestem przeko-
nany, że w przyszłym roku praca będzie 
szła już dużo sprawniej tym bardziej,  że 
pomoże w niej zakupiona właśnie rozkła-
darka do poboczy. To znacznie ułatwi pra-
ce naszym ekipom - dodaje wójt. 

mOKRAcz

NiedySzyNA - wielOpOle

Tymczasem kolejna betonowa droga po-
wstaje w Kałdunach. Zanim na ul. Jana 
III Sobieskiego i Bolesława Krzywoustego 
można było wylać betonową nawierzchnię, 

trzeba było rozwiązać kwestie, związane z 
odwodnieniem tego terenu. Pierwsze od-
cinki betonowych dróg w Kałdunach będą 
miały w sumie nieco ponad 450 metrów. 

KAłdUNy
NiedySzyNA-wielOpOle
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Rok pod znakiem  
wytężonej pracy

Rok 2022 zmierza ku końcowi. 
Jak oceni go pan w kontek-
ście pracy Rady gminy beł-
chatów?
kończący się 2022 rok był dla 
rady gminy okresem wytężo-
nej pracy. zmiana granic naszej 
gminy znacznie zwiększyła przy-
chody do budżetu, stąd też wiele 
zadań inwestycyjnych, zapropo-
nowanych przez wójta, zostało 
podane dyskusji podczas odby-
wających się comiesięcznych 
obrad sesji rady gminy. 

Ale to chyba sama przyjem-
ność, móc decydować akurat 
w takich kwestiach? 
Owszem, ale jest to też wielka 
odpowiedzialność. do zadań 
radnych należało przecież przy-
jęcie strategii działania wobec 
zmieniającej się sytuacji finan-
sowej gminy. Wszystkie wnioski 
złożone przez wójta były wni-
kliwie przez nas analizowane. 
dzięki radnym, którzy w więk-
szości wspierają działania wójta, 
zostały podjęte ważne decyzje, 
których efekty mieszkańcy już 
obserwują, bądź zostaną one 
zrealizowane w najbliższym cza-
sie. 

Trudnych tematów chyba nie 
brakowało? 
zdecydowanie tak. Bardzo cie-

szę się z tego, że udało nam się 
utrzymać stawki podatkowe na 
2023 rok na dotychczasowym 
poziomie. Wobec trudnej sytu-
acji gospodarczej w kraju i na 
świecie, wobec inflacji i kryzysu 
energetycznego, w porozumie-
niu z wójtem zdecydowaliśmy, 
by w tym roku nie podejmować 
tego tematu, choć sąsiednie 
samorządy zdecydowały się na 
podwyżki. poszliśmy nawet krok 
dalej - z inicjatywy radnej Bogu-
miły robak uchwaliliśmy ceny 
skupu żyta i drewna na takim 
poziomie, by podatek rolny i le-
śny w naszej gminie nie wzrosły. 
nawiasem mówiąc, jako prze-
wodniczący rady gminy bar-
dzo się cieszę, że wróciliśmy 
do normalnego trybu pracy po 
okresie pandemii. To pozwoliło  
na sprawne wykonywanie przy-
pisanych radzie gminy działań.
 
Rok 2022 był czasem, w któ-
rym dała o sobie znać mło-
dzież.
Oczywiście! z dużym zadowo-
leniem przyjmuję rozpoczęcie 
działań przez nowo utworzoną 
Młodzieżową radę gminy Beł-
chatów. radni – juniorzy spotkali 
się już dwukrotnie, co zaowoco-
wało wypracowaniem wniosków, 
które zostaną poddane konsulta-
cji z wójtem. powołanie Młodzie-

żowej rady gminy był jednym z 
postulatów programowych wójta 
konrada koca. i muszę podkre-
ślić, że ten pomysł był strzałem 
w dziesiątkę. nasza młodzież 
ma świetne pomysły i w wielu 
kwestiach może nam, dorosłym 
radnym, świetnie doradzać. 

czego w pracy Rady spodzie-
wa się pan w nadchodzącym 
2023 roku? 
Chcę podkreślić, że członkowie 
rady gminy Bełchatów poprzez 
swoją wytężoną pracę właści-
wie realizują nałożone na nich 
obowiązki. rada gminy zgodnie 
z prawem wykonuje wszystkie 
swoje zadania. Oczekuję, że 
zbliżający się rok 2023 będzie 
kontynuacją dobrej współpracy 
między radą gminy a wójtem, 
przy wsparciu sołtysów, rad so-
łeckich oraz wszystkich miesz-
kańców gminy Bełchatów.  Je-
stem przekonany, że zaowocuje 
to tym, iż wszyscy będziemy mo-
gli być zadowoleni z tego, że 
mieszkamy właśnie na terenie tej 
gminy. Serdecznie dziękuję za 
współpracę w 2022 roku paniom 
i panom radnym, panu wójtowi 
konradowi kocowi, wszystkim 
sołtysom, członkom rad sołec-
kich oraz wszystkim pracowni-
kom urzędu gminy  Bełchatów  
i jednostek podległych.

rozmowa z 
krzysztofem polakiem, 
przewodniczącym 
rady Gminy bełchatów
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Od STyczNiA
NOwe STAwKi zA śmieci 
W 2023 roku na terenie gminy Bełchatów 
będą obowiązywać nowe stawki za odbiór 
odpadów komunalnych. w przypadku odpa-
dów segregowanych będzie to 21,50 zł za 
osobę miesięcznie (obecnie jest to 19,50 
zł). w przypadku odpadów niesegrego-
wanych będzie to 64,50 zł (obecnie jest to 
58,50 zł). zniżka na kompostownik będzie 
utrzymana na poziomie  2,50 zł za osobę 
miesięcznie.
podwyżka o 2 zł to efekt tego, że po przetargu 
okazało się, iż kwota, jakiej zażądała jedyna 
firma, która wzięła udział w postępowaniu na 
odbiór odpadów w 2023 roku, jest aż o 1,4 mln 
zł wyższa niż było to w 2022 roku. - gdyby 
gmina w ogóle nie dopłacała mieszkańcom do 
opłat za śmieci, płacilibyśmy w przyszłym roku 
po 42 zł na osobę - mówi wójt konrad koc. 
- gmina pokryje jednak mniej więcej połowę 
kosztów, wynikających z przetargu i opłata za 
śmieci ostatecznie będzie wynosić 21,50 zł za 
osobę.
radni gminy Bełchatów jednogłośnie zaak-
ceptowali nowe stawki.

    rada przedsiębiorców rozpoczęła 
  druGą kadencję 

drugą kadencję zainaugurowała Społeczna 
rada przedsiębiorców gminy Bełchatów przy 
Wójcie gminy Bełchatów. W skład tego gre-
mium wchodzą: iwona brandt - przewodniczą-
ca, mirosław Olszewski - wiceprzewodniczący
oraz członkowie rady: milena Olejnik, dioniza 
wężyk, Aneta i Rafał grzejdziak, małgorzata 
i daniel Kościańscy, mirosław milewski, Ro-
bert Sidowski, Tomasz Szczepanik, paweł 
glinkowski, mateusz Sablik, Tomasz Turlej-
ski, filip bednarek. 

Jak podczas inauguracyjnego spotkania pod-
kreślał Wójt gminy Bełchatów, konrad koc, 
zrzeszeni w radzie przedsiębiorcy reprezentu-
ją różne sektory i różne dziedziny działalności 
gospodarczej. - To bardzo dobrze, ponieważ 
da nam to większe możliwości konsultacyjne  - 
podkreślał konrad koc.  

pierwsze spotkanie było dla radnych - przed-
siębiorców okazją do wyboru nowych władz. 
ustalili również plan działania na najbliższe 
miesiące. kadencja rady potrwa dwa lata. 

W 2023 roku nie zmienią się stawki podatków na tere-
nie gminy Bełchatów. dotyczy to również podatku rol-
nego i leśnego, choć średnia cena skupu żyta i cena 
drewna (a to od ich wysokości naliczane są stawki dla 
tych podatków) znacząco wzrosły. 

radni gminy Bełchatów jednogłośnie zaakcepto-
wali propozycję radnej Bogumiły robak, dotyczącą 
obniżenia ceny skupu żyta i drewna, stosowanych do 
przeliczenia stawek podatkowych na terenie gminy 
Bełchatów. W praktyce oznaczać to będzie utrzyma-
nie stawek podatkowych dla rolników na tym samym 
poziomie. 

pOdATKi bez zmiAN 



Kulturalny flesz

koncert papieski w niedyszynie
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Aktywnie i na sportowo Narodowe Święto 
Niepodległości spędzili uczestnicy IV Nie-
podległościowego Marszu Nordic Walking, 
który tradycyjnie 11 listopada wyruszył ze 
Zdzieszulic Dolnych. W tegorocznej edy-
cji marszu, który Centrum Kultury i Sportu 
Gminy Bełchatów organizuje wspólnie z 
Klubem Sportowym Nordic Walking Bełcha-
tów, wzięło udział ponad sto osób. 

maszerowali  
w duchu  

patriotycznym

Centrum Kultury i Sportu Gminy Bełchatów zainauguro-
wało kolejny sezon kulturalny. W Niedyszynie wspólnie 
z KGW Niedyszyna zorganizowany został koncert pa-
mięci Św. jana pawła ii. Z kolei w Kurnosie wspólnie z 
ZSP w Kurnosie Drugim zorganizowano „koncert pod 
chmurką im. alfonsa brandta”. Natomiast do Zdzie-
szulic Dolnych CKiS zaprosił mieszkańców na wieczór 
satyryczno - muzyczny z jerzym kryszakiem i izzy 
Violin. 

Wieczór satyryczno - muzyczny 
w zdzieszulicach dolnych 

koncert pod Chmurką 
im. alfonsa Brandta w kurnosie drugim



na mapkach czerwoną linią 
zaznaczono przebieg trasy. 
niebieskimi punktami 
oznaczono lokalizację przystan-
ków. 
liczby w okręgu oznaczają 
kolejność przystanków na danej 
trasie. 
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na mapkach czerwoną linią zaznaczono 
przebieg trasy. 
niebieskimi punktami oznaczono lokalizację 
przystanków. 
liczby w okręgu oznaczają kolejność 
przystanków na danej trasie. 

RoZkłAD   JAZDY   GMINNYCh    lINII    AutobusowYCh,   tRAsA    wIElopolE - ZAwADY - bEłChAtów

w
yt

ni
j i

 z
ac

ho
w

aj



spoRt13

Dobra zabawa, ale i zacięta rywalizacja 
sportowa, tak wyglądały Igrzyska Spor-
towo-Rekreacyjne Mieszkańców Gminy 
Bełchatów. Wzięło w nich udział ponad 
120 uczestników reprezentujących 12 
miejscowości gminy. Dwudniowe zawo-
dy rozpoczął turniej tenisa stołowego, w 
szkole w Łękawie. Drugiego dnia zma-
gania w konkurencjach sprawnościowo-
szybkościowych oraz grach planszowych 
przeniosły się do Kurnosa Drugiego. 

Emocji nie brakowało, bowiem wal-
czono nie tylko o własne laury, ale też 
o punkty do klasyfikacji drużynowej 
poszczególnych miejscowości. Po ich 
podliczeniu okazało się, że zwyciężyła 
reprezentacja Zawadowa, która jeszcze 
przed ostatnią konkurencją była na trze-
cim miejscu. Przeciąganie liny okazało 
się decydujące i wywróciło klasyfikację 
generalną. Zwycięstwo w tej widowisko-
wej konkurencji dało drużynie Zawadowa 
puchar za wygranie całych igrzysk. Zale-
dwie o cztery punkty mistrzostwo prze-
grała drużyna Postękalic, zajmując drugie 
miejsce. Podium igrzysk zamknęli repre-
zntanci Kurnosa. Na kolejnych lokatach 
uplasowały się kolejno drużyny: Janowa, 
Dobiecina, Niedyszyny, Łękawy, Mazur, 
Bukowej, ex aequo Janiny i Zawad oraz 
Zwierzchowa.

Na wyniki drużynowe składały się re-
zultaty w poszczególnych konkurencjach. 
W turnieju szachowym kobiet najlepsza 
okazała się Anna Grzyb (Zawadów), 
przed Alicją Kokoszką (Postękalice) i 
Mają Golik (Zawadów). Najlepszym sza-
chistą został Michał Golik (Zawadów), 

drugi był Krzysztof Hertel (Kurnos Drugi), 
a trzeci Konrad Kurowski (Janów). Tur-
niej warcab wygrała Zuzanna Zielińska 
(Łękawa). Za nią były Julia Chądzyńska 
(Janów) i Edyta Stanisz (Zawadów). W 
singlu mężczyzn triumfował Szymon Kry-
stek  (Postękalice), a za nim byli Piotr 
Stanisz (Zawadów) i Michał Zieliński 
(Łękawa). Lotką najcelniej rzucały kolej-
no: Agnieszka Młynarczyk (Niedyszyna), 
Daria Frączkowska (Zawadów), Monika 
Poborska (Niedyszyna) oraz Adrian Ka-
czorowski (Janów), Przemysław Kabrzyc-
ki (Postękalice), Krzysztof Wróblewski 
(Janów). Zuzanna Paluszczak z Kurno-
sa wygrała bieg przełajowy, przed Paulą 
Orzechowską (Postękalice) i Kornelią 
Skrobek (Dobiecin). Grzegorz Granecki 
z Kurnosa był najszybszy u panów, wy-
przedzając Bartosza Madejczyka i Rafała 
Motyla (obaj Zawadów). Zawadowianin 
Karol Ozga wygrał za to w wyciskaniu od-
ważnika, wyprzedzając Marcina Jakób-
czaka (Niedyszyna) i Damiana Janusa 
(Łękawa). Imer Sejdija (Kurnos) wygrał 
wielobój sprawnościowy, uzyskując lep-
szy czas niż Kacper Jeziorny (Postękali-
ce) i Igor Kowalski (Mazury). Turniej teni-
sa stołowego zdominowali reprezentanci 
Postękalic. Wśród kobiet wygrała Anna 
Walaszczyk (przed Joanną Madejczyk z 
Zawadowa i Anną Kromer z Kurnosa). U 
mężczyzn zaś Rafał Marek przed kolegą 
z Postękalic Jarosławem Janaszewskim i 
Adrianem Watałą z Niedyszyny.  Pucha-
ry, medale i vouchery wręczyli m.in. wójt 
Konrad Koc i Krzysztof Polak, Przewodni-
czący Rady Gminy Bełchatów.

OlimpiJSKie zmAgANiA 
mieSzKAńców gmiNy



To były ogromne wzruszenia dla naszych 
pierwszaków i przedszkolaków oraz dla 
ich rodziców. prawie 140 uczniów klas 
pierwszych i niemal 110 wychowanków 
naszych przedszkoli ma już za sobą pa- 
  sowanie i ślubowanie. pod- 
  czas szkolnych uroczystości 
                  nie zabrakło występów arty- 
                    stycznych oraz prezentów,  
                       które dzieci otrzymały 
                      od rodziców i starszych 
                       kolegów oraz od przedsta -   
                      wicieli gminy Bełchatów.   

ślubuję 
być dobrym 
uczniem 
i miłym kolegą....

TAK wyglĄdAły UROczySTe pASOwANiA 
NA UczNiA i NA pRzedSzKOlAKA 
w NASzych SzKOłAch i pRzedSzKOlAch



15 EDukACJA
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Wielkie emocje, wyrównana walka i ak-
cje, po których dłonie same składały się 
do oklasków. Tak wyglądała rywalizacja 
Mistrzostw Gminy Bełchatów w Siatków-
ce Mężczyzn o Puchar Przewodniczące-
go Rady Gminy Bełchatów. O tym, kto 
zwyciężył w turnieju, przesądził dopiero 
ostatni mecz, a drużyną, która zakończy-
ła rywalizację na pierwszym miejscu, były 
Myszaki. Drugie miejsce zajął Janów, 
trzeci był Ludwikow, czwartą lokatę zdo-
były Postękalice, a piąte miejsce - Dobie-
cin. Puchary, medale i nagrody wręczał 
siatkarzom Przewodniczący Rady Gminy 
Bełchatów Krzysztof Polak. 

zespół Szkolno-przedszkolny w Łękawie był 
gospodarzem indywidualnych Mistrzostw 
Szkół podstawowych w Tenisie Stołowym. 
zawody pokazały, że najlepsi pingpongiści 
i pingpongistki w gminie Bełchatów chodzą 
do szkół podstawowych w Łekawie, domie-
chowicach i dobrzelowie. To reprezentanci 
tych placówek zgarnęli prawie wszystkie 
medale. 

Wśród dziewcząt z klas V-Vi najlepsza 
okazała się Katarzyna małachowska z 
zSp w łękawie. kategorię wiekową dwóch 
najstarszych roczników szkół podstawowych 
wygrała Aleksandra płuciennik z zSp do-
miechowice. natomiast wśród chłopców 
z klas iV i młodszych najlepszy okazał się 
Adrian blada (zSp łękawa). Oliver daniel 
z zSp domiechowice wygrał turniej chłop-
ców z klas Vi-Vi, zaś w najstarszych roczni-
kach z klas Vii-Viii triumfował patryk Sło-
mian z zSp w dobrzelowie. 

ZNAMy NAJLEPSZyCH 
PINGPONGISTóW

myszaki najlepsze  
w siatkarskiej rywalizacji



uczniowie z kurnosa druGieGo wrócili z braGi

17 INfoRMACJE

Trzydzieścioro uczniów Zespołu Szkolno - 
Przedszkolnego w Kurnosie Drugim wraz 
z trójką opiekunów spędziło w portugalskiej 
Bradze dwa tygodnie w ramach programu 
„Erasmus Plus”. Podczas lekcji z portu-
galskim i rówieśnikami poznali tam realia 
portugalskiej Agrupamento de Escolas de 

Maximinos, stanęli oko w oko z tamtejszą 
kulturą, zwiedzali m.in. Lizbonę, Porto, Bra-
gę czy Fatimę oraz sprawdzili praktyczną 
znajomość angielskiego. Jak się okazuje, 
przyjaźnie nawiązane w Portugalii wciąż są 
utrzymywane, a wspomnienia - nadal żywe. 
Na zakończenie projektu zorganizowano 

specjalną konferencję, podczas której mło-
dzież opowiedziała o swoich doświadcze-
niach i odebrała certyfikaty. 
Projekt pt. „Rozwijanie kluczowych kom-
petencji uczniów Szkoły Podstawowej im. 
Alfonsa Brandta w Kurnosie Drugim” współ-
finansowany był przez Unię Europejską.

Drużyna Zesołu Szkolno - 
Przedszkolnego w Domiechowicach
 zwyciężyła w 25. edycji 
Turnieju Gier i Zabaw 
Klas I-III. Ta sportowa zabawa i rywalizacja 
dla najmłodszych uczniów szkół Gminy Beł-
chatów ma już tradycję liczącą ćwierć wie-
ku, a uczestnicy pierwszych edycji często 
już sami mają dzieci w gminnych szkołach. 

Rywalizacja toczyła się w sześciu konku-
rencjach szybkościowo-sprawnościowych. 
Każda z reprezentacji szkolnych składała 
się z chłopców i dziewcząt z trzech roczni-
ków klas I-III. Drugie miejsce w zawodach 
zajęła reprezentacja szkoły w Dobrzelowie, 
a trzecie w Kurnosie Drugim. Za podium 
uplasowały się Janów, Łękawa i Dobiecin. 
Wszyscy jednak byli zwycięzcami, a każda 
ze szkół oprócz pucharu otrzymała voucher 
na zakup sprzętu sportowego.

gRy i zAbAwy  
z wielKimi  
TRAdycJAmi  
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narodziny dziecka to wyjątko-
wa chwila w życiu każdej ro-
dziny. To radość, którą chcemy 
dzielić razem z Wami. dlatego 
zapraszamy rodziców wszyst-
kich dzieci, urodzonych w 2022 
roku, do tworzenia razem z 
nami galerii zdjęć z cyklu „nasi 

Milusińscy”. Będziemy na jej 
łamach prezentować maluszki, 
które przyszły w tym roku na 
świat w gminie Bełchatów. 
rodziców, którzy chcą, aby 
zdjęcie ich pociechy ukazało się 
na łamach „informatora gminy 
Bełchatów”, prosimy o przesy-

łanie fotografii drogą mailową 
na adres: ewa.drzazga@ugbel-
chatow.pl. zgłoszenie powinno 
zawierać również: imię i nazwi-
sko malucha, miejscowość w 
której mieszka, datę urodzenia, 
a także jego wagę i wzrost w 
chwili narodzin.

NASi milUSińScy

blanka Staszewska, 
mieszka w nowym Świecie,  
urodziła się 8.08. 2022 roku,  
waga 2850g, wzrost 55 cm

Nicolas wiśniewski  
mieszka w nowym Świecie,  
urodził się 20.10.2022 roku,  
waga 4450g, wzrost 60 cm

bruno bukowski  
mieszka w Ławach, 
urodził się 31.05.2022 roku, 
waga 4470g, wzrost 59 cm

INfoRMACJE

Złote Gody, czyli jubileusz 50. rocz-
nicy małżeństwa świętowały dwie 
pary z terenu Gminy Bełchatów. 
Państwo lucyna i wojciech stę-
pień z dobrzelowa oraz Państwo 
sabina i jerzy wójciak z zawad 
odebrali medale za długoletnie poży-
cie małżeńskie, przyznane im przez 
Prezydenta RP Andrzeja Dudę. Kon-
rad Koc, Wójt Gminy Bełchatów miał 

zaszczyt i przyjemność wręczyć te 
odznaczenia jubilatom podczas spe-
cjalnie dla nich zorganizowanej uro-
czystości. Wójt przekazał im również 
listy gratulacyjne i prezenty.
Jak każe tradycja Złotych Godów, 
podczas uroczystości nie zabrakło 
lampki szampana i gromkiego „Sto 
lat”, odśpiewanego dla bohaterów 
tego wydarzenia. 

Świętowali 
złote Gody
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„czyste powietrze” - 
rozliczenie i wypłata dotacji

chcesz skorzystać ze wsparcia przy wypełnianiu 
wniosku do Programu „czyste Powietrze”? zgłoś 

się do urzędu gminy bełchatów. merytorycznie przygo-
towani pracownicy pomogą ci przygotować potrzebne 
dokumenty, wypełnić wniosek, a potem go rozliczyć.  
Wystarczy umówić wizytę (tel. 44 632 52 11 wew. 44).

Pamiętaj, by przed wizytą w urzędzie przygo-
tować dane z formularza, który można zna-

leźć na stronie internetowej www.ugbelchatow.pl  
w zakładce „czyste Powietrze”. 
bez zgromadzenia tych informacji nie uda się wypełnić 
wniosku. Formularz w formie papierowej dostępny jest 
również w siedzibie urzędu. 

CZYstE powIEtRZE

ROzliczeNie i wypłATA dOTAcJi 
iNfORmAcJA OgólNA – „ściĄgA”

dla wniosków złożonych od 25.01.2022 
(nie dotyczy ścieżki bankowej)

• Wniosek o płatność wraz załącznikami (WoP) można złożyć 
po otrzymaniu pisma informującego o przyznanej dotacji 
oraz po wykonaniu prac w całości lub w części 

• wniosek o płatność należy wypełnić poprzez Generator 
wniosków (Gwd): https://gwd.nfosigw.gov.pl*

* w przypadku składania WoP z użyciem profilu zaufanego/kwa-
lifikowanego podpisu elektronicznego nie ma potrzeby dosyłania 
wersji papierowej dokumentów (do WoP należy dołączyć skany w 
gWd) (wymagana dokumentacja - pkt 4 Programu). 

• szczegółowa instrukcja znajduje się na: https://portal.
wfosigw.lodz.pl/wymaganadokumentacja-sciezka-przez-wfo-
igw 

• ważne informacje:
• Rozliczenie dotacji następuje na podstawie zestawienia rze-

czowo-finansowego.
warunki zawartej umowy dotacji znajdują się w 

Formularzu wniosku o dotację
• Uwaga: dotacja może być wypłacona przez wFoŚiGw 

w całości lub w maksymalnie 3 częściach dla cz. 1 i 2 
programu oraz w 5 częściach dla najwyższego poziomu 
dofinansowania i po zamontowaniu w budynku objętym 
przedsięwzięciem nowego źródła ciepła (jeśli wymiana 
źródła ciepła była przedmiotem wniosku o dofinansowa-
nie). 

• W ramach jednego wniosku o płatność należy rozliczyć 
wszystkie koszty należące do danej kategorii kosztów, zgod-
nej z zestawieniem rzeczowo – finansowym przedsięwzięcia 
(np. wymianę wszystkich okien, a nie tylko części z nich).  

Do wniosku o płatność należy załączyć m.in.:
• Kserokopie faktur/rachunków poświadczone „za zgodność z 

oryginałem” przez Beneficjenta czytelnym podpisem wraz z 
datą przy podpisie, wystawione na Beneficjenta (lub współ-
małżonków łącznie), wraz z dowodami zapłaty (w przypadku 
płatności przelewem - wydruk dokonanego przelewu, po-
twierdzenie z poczty), protokoły odbioru prac podpisane w 
wykonawcami robót (jeśli przedsięwzięcie nie było realizowa-
ne siłami własnymi) - kserokopie. Wzór protokołu do wyko-
rzystania znajduje się w Portalu Beneficjenta - w Wymaganej 
dokumentacji - w pkt 4c 

a dodatkowo (w formie kserokopii): 
jeśli np.:
• wymieniany był piec - dokument potwierdzający jego likwi-

dację – tj. imienny dokument złomowania (kartę przekazania 
odpadu) oraz etykiety energetyczne i karty produktu potwier-
dzające klasę efektywności energetycznej nowego źródła 
ciepła, a dla kotłów na pellet i zgazowujących drewno dodat-
kowo certyfikat/świadectwo potwierdzające spełnienie wy-
mogów EKOPROJEKT’u (wymogi dla wszystkich urządzeń - 
patrz zał. 2 lub 2a lub 2b do Programu), protokół pierwszego 
uruchomienia kotła gazowego/pompy ciepła,

• wymieniane były okna/drzwi - deklarację właściwości użytko-
wych (drzwi), ofertę potwierdzającą współczynniki przenika-
nia ciepła (okna) - na potwierdzenie współczynników przeni-
kania ciepła wymaganych Programem (tj. 0,9 dla okien, 1,1 
dla okien połaciowych oraz 1,3 dla stolarki drzwiowej/bram 
garażowych),

• zakładano fotowoltaikę- wystawione na Beneficjenta za-
świadczenie Operatora Sieci Dystrybucyjnej potwierdzające 
montaż licznika dwukierunkowego z numerem Punktu Pobo-
ru Mocy (wzór – także pkt 4c).

Od początku trwania Programu „Czyste 
Powietrze” mieszkańcy Gminy Bełchatów 
zawarli już 420 umów na dofinansowanie 
(liczba złożonych wniosków to 548). 
Liczba zrealizowanych do tej pory przed-
sięwzięć to 229, natomiast łączna kwota 
wypłaconych już dotacji to 2 853 904,74 zł.



Godziny pracy Urzędu:
poniedziałek - piątek 7.30-15.30

wtorek 7.30- 17.00
zastępca wójta Gminy bełchatów

Damian Marczewski
tel. 44 632-52-11

sekretarz urzędu Gminy 
Małgorzata Filipek
tel. 44 632-52-11 

skarbnik urzędu Gminy 
Małgorzata Łągiewska

tel. 44 632-52-11 wew. 61

dyrektor wydziału ds. rozwoju Gminy 
Zofia Szumigaj-Grochocka
tel. 44 632-52-11 wew. 56

referat budżetu i Finansów
Kierownik Aneta Michałek - Góral

tel. 44 632-47-54 wew. 27

referat ds podatków, opłat i windykacji
Kierownik Ewa Smuga-Olczyk

tel. 44 632-47-54 wew. 53

referat Gospodarki nieruchomościami 
Kierownik Włodzimierz Galimski

tel. 44 632-65-68 wew. 32

zespół ds ochrony Środowiska 
i Gospodarowania odpadami

Kierownik: Marta Bluszcz - Stępnik
tel. 44 632 65 68 wew. 31

referat infrastruktury technicznej
Kierownik Alicja Chlaściak
tel. 44 632-59-87 wew. 42

referat inwestycji
Kierownik Mirosław Klimas
tel. 44 632-52-11 wew. 50

zespół ds zamówień publicznych 
Kierownik: Damian Marczewski

tel. 44 632 52 11 wew. 55

referat spraw obywatelskich i obrony cywilnej
Kierownik Sławomir Kuśmierek

tel. 44 632-66-39 wew. 49

referat Gospodarczy
Kierownik Agnieszka Olszewska

tel. 44 632-52-83 wew. 39

referat organizacyjny i kadr
Kierownik Edyta Brożyna
tel. 44 632-52-11 wew. 41

biuro rady Gminy
Alicja Grabska

tel. 44 632-59-87 wew. 53

referat oświaty
Kierownik Anna Więcławek
tel. 44 632-47-54 wew. 36

zespół radców prawnych
tel. 44 632-52-83 wew. 25

inspektor ochrony danych osobowych
Edyta Brożyna

tel. 44 632-52-11 wew. 41

Gminny ośrodek pomocy społecznej
Kierownik Anna Kumor

tel.  44 632-42-01
centrum kultury i sportu Gminy bełchatów

Dyrektor Anna Kamieniak
tel. 44 635-14-80

przedsiębiorstwo komunikacji, transportu 
i usług komunalnych Gminy bełchatów

Prezes Mateusz Rogut
tel. 44 632-33-24 oraz całodobowo

w sytuacjach alarmowych 
669-200-082  i  669-200-066

RADA GMINY bEłChAtów
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Biuro Rady Gminy

ul. Kościuszki 13
97-400 Bełchatów

tel. 44 632 52 11 wew. 53

Czynne: poniedziałek, środa, 
czwartek, piątek 

w godzinach 7.30-15.30, 
wtorek 7.30-17.00

Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Polak pełni dyżur w pierwszy i trzeci wtorek miesiąca w godz. 15-17, tel. 601 358 884 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Rafał Furczyński pełni dyżur w czwarty wtorek miesiąca w godz. 15.30-17, tel. 503 353 953 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Marzena Polak pełni dyżur w drugi wtorek miesiąca w godz. 15-17, tel. 506 231 780
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wiceprzewodnicząca Rady Gminy  
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